

## International gruppe, d. 29.6.2009

Delt.: Leif J., Per K, René, Ask

### 1. Stig B er stadig interesseret i det internationale arbejde

Ask har talt med Stig om hans fortsatte interesse for det internationale arbejde. Det har flere andre i gruppen også. Ask foreslog ham enten at bede om at komme med i arbejdsgruppen igen eller nøjes med at henvende sig til Ask, hvis han har gode forslag eller kommentarer.

### 2. Mogens Minnark vil gerne med i gruppen

Vi er glade for Mogens' interesse. Vi mener, at der er så meget blæst omkring Mogens' person lige nu og så meget arbejde i SAND Fyn, at han bør koncentrere sig om det lokale arbejde. Desuden synes gruppen, at arbejdet op til konferencen er så vigtigt, at vi gerne køre videre med den faste stamme. Vi vil foreslå Mogens, at han melder sin interesse i det nye år.

### 3. Hvor står Ole Kruise?

Der har været forskellige opfattelser af om Ole Kruise har meldt sig ud af gruppen eller fortsat gerne vil være med. Ask har lavet en aftale med Ole Kruise om at Ole kan melde sig på de arbejdsopgaver, der dukker op som han har interesse for. Han har meldt ud, at han ikke vil deltage i udlandsture eller i arbejdet omkring konferencen.

Vi diskuterer Jørn og Carstens rolle i gruppen. De vil gerne hjælpe med det praktiske arbejde omkring konferencen. Ask laver nærmere aftale med dem.

### 4. Opfølgning på sidste møde

Der var ingen arbejdsopgaver, da vi afventer et svar fra PU.

Ask har talt med Ninna om at vi skal specificere, hvor mange gratis pladser vi får. Vores frivillige (folk der har praktiske opgaver på standen) skal ikke betale.

Der er lavet en specialpris for brugere fra Feantsa. Vi synes stadig priserne er alt for høje. Vi er sikre på, at vi ikke får danske brugere med, når prisen er 100 – 150 euro for en dagsbillet uden overnatning. Det kan være at PU har lavet en lavere pris for danske brugere. Ask undersøger sagen.

Ask finder ud af hvor stor en standplads vi kan få. Min 4 x 4 meter, hvis tour de hjemløse udstillingen skal være der.

Vi diskuterer, hvordan vores stand skal se ud. Umiddelbart hælder vi mest til at tage vores tour de hjemløse udstilling med. Vores materiale skal laves på engelsk.

Vi lader 'vagtplanen', der er lavet ved et tidligere møde ligge, til vi kommer nærmere på konferencen. Der er også dagsformen at tage hensyn til.

Vi laver T-shirts til vores 'officials' sammen med PU. Husk det skal være store størrelser. Vi skal have to pr mand. Vi skal regne med 15 mand. Ask meddeler PU.

Vi diskuterer, hvordan vi kan gøre os mere synlige på konferencen. Vi skal have skrevet alle opgaver og aftaler ned med PU. Det drejer sig konkret om, hvor stor en standplads vi skal have, hvor mange frivillige vi skal have, hvilke opgaver vi skal varetage osv. Ask sender aftalen med PU med referatet rundt.

Det at vi er med på konferencen vil gøre os synlige. Vi vil også gerne have flere opgaver, hvis PU gerne vil have det. Ask snakker med PU om at vi har ca. 15 frivillige, vi stiller til rådighed.

## **5. Hjemløseteamet fra Udsatteenheden**

Teamet skal spille en større rolle end tidligere antaget på konferencen. De holder møde med PU i dag, hvor de aftaler hvad teamets rolle skal være. Ask har aftalt med Niels, at vi taler sammen med Teamet på den anden side af sommerferien, hvor vi koordinerer vores indsats. Ask har også aftalt med Niels, at det ikke er nødvendigt at de deltager i mødet i dag, da der er en masse vi skal have styr på internt.

Ask aftaler møde i august. Minus: d. 5., d. 11., d. 14. Ask vil foreslå dem at komme d. 28. Kl. 12 efter mødet med de danske feantsamedlemmer.

## **6. SUS præsenterer deres brugerinddragelsesbarometer**

Ivan Christensen fra SUS skal være med på en workshop, hvor han præsenterer et brugerinddragelsesbarometer. Ask ridser op hvad det går ud på. SUS har lige holdt en uddannelsesdag for KFUMs boformer. Det foregik i Vejle. Borgerskolen, Sølyst, Skjoldbo og Ladegården var med. Troels Baadsgaard fra Sølyst var med.

## **7. Eventuelt**

Ask fremfører Janes forespørgsel til hovedtaler og hendes ønske om at få en liste over potentielle udstillere til konferencen.

Vi snakker om Hus Forbi, Morgencaféen og de kirkelige organisationer. SBH, LVS, (IBVI), SUS. Vi snakker om at det skal være organisationer, der er positivt stemt overfor brugerinddragelse.

Vi taler om EAPN og at der kan komme en journalist – Sofie foreslås – til næste års fattigdomskonference.

René vil gerne hjælpe Carsten med arbejdet i EAPNs styregruppe til året (2010) til bekæmpelse af fattigdom og eksklusion.

Ask skal undersøge proceduren for Malmø kommunes måde at få information fra Boligforeningen om udsættelser.

René og Per er inviteret på besøg på et værested i Malmø. De kan ikke huske hvad det hedder. De skal kontaktes efter feantsakonferencen. Arbejdsgruppen skal på besøg.